
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 25/2021 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 15 iulie 2021, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, lipsind: Cserey Zoltán-
Mihály, Jancsó Éva, Kondor Ágota. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 836/2021. Ședința se desfășoară în sala de ședință a 
consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Suntem 
prezenți 14 în momentul de față, lipsind 7 consilieri. (lb.r./lb.r.): „Avem de discutat și votat 
5 proiecte. Mai sunt și alte propuneri? Dl. viceprimar.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Aș 
propune luarea pe Ordinea de zi a 2 puncte. Primul se referă la aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe pe anul 2021, iar 
celălalt se referă la aprobarea actualizării devizului general în faza de Proiect tehnic pentru 
obiectivul de investiții ,,Actualizarea lucrărilor neexecutate şi asigurarea utilităţilor la 
complex multifuncţional Stadionul mic, din Municipiul Sfântu Gheorghe, jud. Covasna”, 
aprobat prin HCL nr. 133/2020.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Alte 
propuneri? Dacă nu sunt alte propuneri vă rog să votați separat despre punctele D1 și D2, 
dacă sunteți de acord. Vă rog să votați despre D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Debreczeni László). 
 (lb.m.): „Și eu sunt de acord. Să votăm despre punctul D2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Debreczeni László). 
 (lb.m./lb.r.): „Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.r./lb.m.): „Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun 
atenției următoarele: – potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal 
în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 
anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
Hotărârii Consiliului Local nr. 413/2020 privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pe 
anul 2021. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. Anul 



 

 

trecut am aprobat cu HCL nr. 413/2020 cuantumul impozitelor și taxelor locale pe anul 
2021. Am dori să modificăm această hotărâre, deoarece am dori să eliminăm taxa de 
intrare în zona de recreere din Șugas Băi cu această hotărâre de consiliu, și conform 
acestuia modificăm si regulamentul. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Are 
cineva observație, propunere? Dacă nu, supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 234/2021. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea schemei 
de ajutor de minimis multianual pentru stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor 
instalate în Parcul industrial din cartierul Câmpul Frumos, municipiul Sfântu Gheorghe, 
județul Covasna. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
Acest proiect de hotărâre aprobă schema de ajutor de minimis multianual pentru stimularea 
investițiilor în cadrul IMM-urilor, care se instalează în Parcul industrial de la Câmpul 
Frumos. Cuantumul ajutorului de minimis este de maxim de 50.000 de euro în cazul acelor 
IMM-uri care folosesc această sumă cumpărând de la diverși furnizori, nu numai furnizori 
locali, iar poate să ajungă la 100.000 de mii de euro în cazul în care toată suma este folosită 
prin cumpărarea bunuri, servicii, sau construcții chiar, de la firme locale. Este un program 
pe trei ani. 5.000.000 de lei/an este suma maximă pe care o vom acorda pentru IMM-uri. 
Mulțumesc.”  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Mulțumim 
pentru prezentare. Comisia I și V au fost de acord cu proiectul de hotărâre. Dacă aveți 
observații? (lb.r): Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 235/2021. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 327/2020 privind numirea reprezentanţilor municipiului Sfântu 
Gheorghe în Adunarea Generală a Asociaţilor a asociaţiei ”Asociația Vadon” Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m/lb.r): „Având în vedere faptul 
că mandatul de consilier local al domnului Ambrus Zsombor a încetat, a încetat de drept și 
mandatul domniei sale în asociația Vadon. Rugămintea mea este să propuneți o altă 
persoană, care să reprezinte consiliul local în această asociație. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Mulțumim 
frumos. Dau cuvântul d-nei Magyarosi Imola. 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m): „Mulțumesc 
frumos. Aș dori să propun pe dl. Vajna László. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Da, 
mulțumim. Comisiile I și V au discutat proiectul de hotărâre. A fost aprobat numirea d-lui 
Vajna László cu 18 voturi pentru. (lb.r.): Vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 236/2021. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea aderării 
municipiului Sfântu Gheorghe la Asociația pentru Dezvoltarea Turismului în Județul 
Covasna. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Municipiul Sfântu 
Gheorghe dorește să adere la Asociația Județeană pentru Turism, a cărui scop este 
dezvolatrea turismului și a serviciilor adiacente, respectiv conservarea a valorilor și 
tradițiilor locale. Cu această ocazie trebuie să votăm și despre aprobarea plății costului 
aderării, care este 1000 de lei. Mulțumesc.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Dl. consilier 
Zsigmond József dorește să ia cuvântul.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. Comisia 
juridică are o propunere: la art. 2 Statutul asociației va fi anexa nr. 1 la hotărâre, după care 
se introduce un articol nou, art. 3, cu următorul cuprins: ”Se aprobă Actul adițional nr. 3 la 
Statutul asociației, anexa nr. 2 la prezenta hotărâre din care face parte integrantă.” Restul 
articolelor se renumerotează. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile I, II și V au fost de acord. Vă rog să votați dacă sunteți de acord cu 
propunerea d-lui Zsigmond József.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.r.): „Am fost de acord cu propunerea d-lui Zsigmond József. (lb.m/lb.r): Vă rog 
să votați despre punctul 4.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 237/2021. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea aderării 
municipiului Sfântu Gheorghe la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Turistică 
”Ciomad-Balvanyos, Csomád-Bálványos Közösségek Közti Turizmusfejlesztesi Társulás”. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m/lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Dorim să facem parte, municipiul Sfântu Gheorghe să adere la Asociația de Dezvoltare 
Intercomunitară Turistică Ciomad-Balvanyos. Această asociație a fost înființată de 
consiliile județene din Harghita și Covasna, respectiv câteva UAT-uri din zona lacului 
Sfânta Ana. Acum toate localitățile din cele două județe au fost invitate să adere la această 
asociație. Dorim ca această asociație să devină administratorul ITI Harghita-Covasna, 
Investiții Teritoriale Integrate. Am solicitat Comisiei Europene și Ministerului Investițiilor 
Publice din România să accepte înființarea acestui ITI Harghita-Covasna și dorim ca 
această asociație să administreze acest ITI. În cazul în care reușim acest lucru, vom putea 
accesa fonduri europene suplimentare pentru localitățile care vor adera la această asociație. 
Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): 
„Mulțumesc frumos. Comisiile I, II și V au fost de acord în unanimitate de voturi. (lb.m.): 
Aveți observații? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 238/2021. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe pe anul 
2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conducerea SEPSIIPAR 
SRL solicită să modificăm bugetul anual. Ar dori să majoreze capitolul de cheltuieli cu 
suma de 143.000 lei, pe care ar dori să cheltuiească pe producție de spoturi publicitare prin 
care să promoveze parcul industrial; încheier contract de servicii de consultanță în 
domeniul instalațiilor electrice; amenajărea zonei de intrare; contractare lucrări 
topografice; un nou panou cu logo și litere volumetrice și achiziționarea unei Pichet PSI.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Mulțumim 
frumos. Comisiile au fost de acord cu proiectul de hotărâre. Sunt intervenții, propuneri? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 239/2021. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
actualizării devizului general în faza de Proiect tehnic pentru obiectivul de investiții 



 

 

,,Actualizarea lucrărilor neexecutate şi asigurarea utilităţilor la complex multifuncţional 
Stadionul mic, din Municipiul Sfântu Gheorghe, jud. Covasna”, aprobat prin HCL nr. 
133/2020.” Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Lucrările la stadionul 
mic, reproiectarea, sau realcătuirea obiectivului stadionul mic a început în anul 2010. S-a 
derulat până în 2018 pe baza contractului de execuție încheiată, însă în anul 2018 a trebuit 
să reziliem acest contract, datorită unor probleme financiare. S-au mărit atât cheltuielile cu 
manopera, cât și cele cu materialele, asfel încât în condițiile legii achizițiilor publice nu am 
putut să continuăm cu nouă valoare lucrarea, asfel s-a relicitat efectuarea documentației 
DALI și a rezultat o nouă valoare, inclusiv prin niște lucrări noi, care nu au fost prevăzute 
în proiectul inițial. Astfel valoarea totală a lucrării se soldează la 14.866.125,96, care 
include și TVA-ul.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): 
„Mulțumim frumos. Și cu acest proiect au fost de acord comisiile de specialitate au fost de 
acord. (lb.m.): Sunt intervenții, propuneri? Dacă nu, vă rog să votați și în acest caz.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 240/2021. 
 (lb.m.) „Sunt intervenții, observații înafara Ordinii de zi? Dacă nu, am încheiat 
ședința. Să aveți o după masă plăcută și răcoare în locuințe.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 iulie 2021. 
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